


EVENIMENT joi, 10 octombrie 2

Primarul comunei Prisăcani, 
Ghiorghe Stanciu, s-a trezit cu o 
stână de oi și capre în fața  
primăriei după ce un cioban s-a 
supărat că nu a primit pășune 

 
Viorel Petrișor Tofan, un cioban din comuna 

Prisăcani, îl acuză pe primarul Ghiorghe Stanciu 
că nu îi oferă o bucată de pășune unde să pască 
oile și caprele pe care le deține. Disperat din 
cauză că nu mai are bani pentru a hrăni animalele, 
acesta a dus cele aproximativ 115 animale în fața 
Primăriei Prisăcani.  

Primarul din Prisăcani s-a trezit  
cu o stână în fața primăriei! 
Ciobanul supărat cere doar o bucată 
de pășune pentru oi și capre  
Viorel Petrișor Tofan, un cioban în vârstă de 

35 de ani, susține că primarul Ghiorghe Stanciu 
nu vrea să îi dea o bucată de pășune unde să 
pască oile și caprele. Din cauză că nu are bani să 
le hrănească, acesta a dus cele aproape 115 oi și 
capre în fața primăriei din localitate și a plecat 
acasă.  

„Nu mai am imaș, nu mai am nimic și am dus 
și eu oile la primărie. M-a scos de pe imaș și am 

dus oile acolo. Sunt trei persoane care au stână 
și toată pășunea s-a dat la astea trei persoane, eu 
am aproape 115 oi și capre, dracu` să le ia. Am și 
eu teren acolo. Oile nu mai știu pe unde sunt, eu 
m-am dus la primărie, le-am lăsat și am plecat 
acasă, nu am ce să le mai dau de mâncare. Le 
aduc acasă și ce să le dau de mâncare? Ce să fac, 
îi dau în judecată. I le-am dus lui domn` primar, am 
întrebat unde e, că nu era la primărie, și mi-au 
spus că domnul primar s-a dus să de odihnească. 
Da` eu știu ce dracu fac? Primarul nu mă bagă în 
seamă, are relațiile lui, are 3-4 persoane la care 
le dă pășunea. Nu știu cine sunt persoanele alea, 
prieteni, neamuri, nu știu ce sunt. Unde să mai 
duc oile? Ce să le mai dau de mâncare? Nu sunt 
1.000 de oi, sunt 110-115 oi și capre în total. Le-am 
dus în fața primăriei, eu sunt acasă, stau la geam 
și mă uit. Am fost în străinătate și am cumpărat 
cu 500-600 de lei bucata și acum, ce să fac cu 
ele? Poate vine cineva să mă ajute, că nu știu ce 
să mai fac. Am fost plecat mulți ani în străinătate, 
am vreo 2 ani de când am venit în țară. Am cum-
părat oi, le-am tot înmulțit, am cumpărat capre. 
Oile mele nu mai știu pe unde dracu sunt, eu le-
am lăsat în fața primăriei, dracu să le ia, că nu știu 
ce să mai fac cu ele. Primarul îmi spune că se re-
zolvă ba mâine, ba poimâine, și nu face nimic”, a 

declarat Viorel Petrișor Tofan. 

Primarul din Prisăcani susține că nu îl 
cunoaște pe Viorel Petrișor Tofan  
Contactat de reporterii BZI, primarul din Pri-

săcani, Ghiorghe Stanciu, susține că nu a auzit ni-
ciodată de Viorel Petrișor Tofan. Mai mult, acesta 
a transmis că pășunea din localitate este conce-
sionată de peste 15 ani.  

„Eu nu știu nimic, eu sunt la o ședință, în Iași, 
nu știu. Eu nu am împărțit nicio pășune, pășunea 
este concesionată de acum 15 de ani, deci conce-
sionată. Este prima dată când aud că acest per-
sonaj a venit cu animalele în Prisăcani. Nu știu 
cine este, o fi vreo persoană care și-a cumpărat 
animale. Da` înainte să îți iei animale, întâi îți iei 
pășune. Toată pășunea este concesionată de per-
soane care au animale, nici nu eram eu primar 
când a fost concesionată. Nu știu despre ce e 
vorba, trebuie să ajung eu la primărie, nu știu 
nimic”, a declarat Ghiorghe Stanciu, primarul din 
Prisăcani.  

Primarul comunei Prisăcani, Ghiorghe Stan-
ciu, s-a trezit cu o stână de oi și capre în fața pri-
măriei, după ce un cioban s-a supărat că nu a 
primit pășune.  

Alexandra MAISNER

Primarul din Prisăcani s-a trezit 
cu o stână în fața primăriei! 
„Stau la geam și mă uit la ele”
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Șoferii din Iași își 
parchează mașinile ilegal 
și blochează străzile  
din zona centrală. 
Polițiștii au intervenit la 
zeci de cazuri în ultimele 
zile și au aplicat amenzi 

 
Deși orașul este deja foarte aglo-

merat, după ce au venit pelerinii la 
sărbătoarea de „Sf. Parascheva”, unii 
șoferi blochează și mai mult traficul. 
Deja polițiștii au observat multe ma-
șini lăsate pe trecerile de pietoni, 
trotuare sau care blochează căile de 
acces, inclusiv în spatele Mitropoliei. 
Șoferii încearcă să scape de amenzi 
și au invocat faptul că este aglome-
rat orașul. 

Șoferii din Iași blochează 
străzile din zona centrală 
Problema mașinilor parcate ne-

regulamentar exista și înainte, doar 
că acum totul este mai vizibil. Sunt 

implicate foarte multe mașini înma-
triculate în alte județe. O altă mare 
problemă în această perioadă, în 
Iași, este cea a cerșetorilor, care au 
apărut în număr foarte mare în oraș. 
Mulți vin din alte județe ale României 
și încearcă să profite de pe urmele 
altor oameni. Polițiștii au aplicat zeci 
de amenzi în ultimele două zile și se 
așteaptă ca în weekend să fie și mai 
multe. 

„În această perioadă, continuăm 
activitatea de verificare a mașinilor 
parcate neregulamentar și, într-ade-
văr, continuăm să ridicăm multe ma-
șini. Sunt multe restricții de 
circulație pe străzile din Iași, de care 
șoferii știu, însă încearcă să par-
cheze în mod ilegal. Unii vin cu tot 
felul de scuze, în speranța că vor 
scăpa de sancțiune din partea poli-
țiștilor. Inclusiv am avut situații în 
spatele Mitropoliei, sunt comercianți 
care au venit în zonă, și-au lăsat pro-
dusele, însă au parcat și mașinile, 
credeau că pot face acest lucru. 

Suntem foarte atenți ce se întâmplă 
în zona centrală. Au fost aplicate 
multe amenzi pentru cerșetorie. 
Sunt multe persoane care vin din 
alte județe care apelează la mila pe-
lerinilor pentru a obține bani. Nu 
putem tolera astfel de activități și in-
tervenim cu sancțiuni. Până acum, 
nu au fost probleme majore, totul 
este sub control”, a precizat Liviu 
Zanfirescu, directorul general al Po-
liției Locale Iași. 

Au fost și mașini relocate 
În această perioadă, peste 50 de 

mașini au fost relocate pentru ca 
echipele de la Salubris să efectueze 
acțiunile de salubrizare prin oraș. Au 
fost pregătite zonele pentru pelerini 
și au fost amplasate pubele pentru 
gunoaiele lăsate în urmă. Deja un 
număr impresionant de polițiști, po-
lițiști locali și jandarmi, asigură ordi-
nea publică printre mulțimea care 
așteaptă la coadă. În acest an, peste 

100.000 de oameni vor veni în pele-
rinaj la moaștele „Sfintei Paras-
cheva”. 

„Activitatea de relocare autove-
hicule este una ocazională și, cu 
preponderență, se desfășoară în pe-
rioada salubrizării municipiului. În 
această perioadă, necesitatea efec-
tuării acestor relocări se bazează pe 
asigurarea unui climat de ordine și 
siguranță publică în zonele predis-
puse aglomerării din cauza fluxului 
mare de persoane. În ultimele 48 de 
ore au fost relocate un număr de 51 
de autovehicule, un număr net mai 
mare, comparative cu săptămâna 
anterioară, când au fost relocate un 
număr de 8 autovehicule”, au trans-
mis reprezentanții Poliției Locale 
Iași. 

Șoferii din Iași care blochează 
străzile din zona centrală nu au fost 
iertați de polițiști, astfel, mulți s-au 
ales cu amenzi. 

Petronel ȘTEFAN

Șoferii din Iași blochează străzile din 
zona centrală după ce își parchează 
mașinile neregulamentar. Polițiștii au 
ridicat zeci de autoturisme
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Au loc negocieri intense pentru 
alianțele din Primăria Iași și Consiliul 
Județean. În noile mandate, PSD – 
USR – AUR ar putea deține 
majoritatea atât în CL, cât și în CJ 

 
Surprize de proporții se pregătesc după pre-

luarea noilor mandate de consilieri locali și jude-
țeni. Mihai Chirica, primarul Iașului, și Costel 
Alexe, președintele CJ, ar putea ajunge să facă 
doar figurație și să nu mai dețină majoritatea în 
plen. Sunt preconizate majorități la care nimeni 
nu s-ar fi așteptat să fie posibile.  

Negocieri intense pentru alianțele  
din Primăria Iași și Consiliul Județean. 
Totul pentru obținerea 
majorității PSD – USR – AUR  
În organizațiile politice din Iași sunt discuții 

intense cu privire la noile alianțe, atât din Consiliul 
Local, cât și din Consiliul Județean. Mihai Chirica 
și Costel Alexe ar putea pierde controlul în plen, 
iar proiectele inițiate de aceștia vor pica la vot. 
Astfel, cei doi vor fi în funcție doar cu numele, nu 
vor mai avea niciun cuvânt de spus.  

Concret, în această perioadă se poartă nego-
cieri intense și discuții neoficiale pentru formarea 
unei alianțe la care nimeni nu s-ar fi gândit. Este 
vorba despre cea construită de PSD – USR – AUR, 
o alianță care îi va pune la zid pe Mihai Chirica și 
Costel Alexe. Reporterii BZI l-au contactat pe co-
ordonatorul județean AUR Iași, Marius Ostaficiuc, 
pentru a-l întreba dacă aceste discuții se con-
firmă și dacă AUR plănuiește o eventuală alianță 
cu PSD și USR. Acesta a fost radical în declarații 
și a negat orice formă de discuție sau negociere 
pe acest subiect. Mai mult, Marius Ostaficiuc a 
precizat că orice negociere este suspendată până 
pe data de 8 decembrie 2024.  

„Să nu ne bazăm pe speculații ale unora sau 

altora. Nu a existat și nu există nicio discuție. Ne-
gocierile politice au fost suspendate până după 
data de 8 decembrie 2024. Nu insistați, v-am mai 
spus și vă repet, nu există niciun fel de discuție 
despre nicio alianță”, a declarat Marius Ostaficiuc, 
coordonator județean AUR Iași. Însă, președintele 
filialei municipale AUR, Ciprian Paraschiv, deși, 
inițial, a evitat un răspuns concret, în cele din 
urmă, a recunoscut că la nivelul organizației poli-
tice sunt discuții privind viitoarele alianțe între 
PSD – USR – AUR.  

„Oficial, pot să vă spun că nu avem discuții, 
neoficial, avem discuții”, a transmis Ciprian Pa-
raschiv, președintele filialei municipale AUR Iași.  

Ștefan Tănasă, președinte USR Iași: 
„Aceasta este o decizie 
pe care o voi lua împreună cu colegii” 
Reporterii BZI l-au contactat și pe Ștefan Tă-

nasă, președinte USR Iași. Acesta a evitat să ofere 
un răspuns concret, însă nu exclude o alianță cu 
PSD și USR atât în Consiliul Local, cât și în Consi-
liul Județean. „O alianță cu PSD și AUR, aceasta 
este o decizie pe care o voi lua împreună cu cole-
gii. Încă nu am avut o discuție despre eventuale 
alianțe, nici la Consiliul Județean, nici la Consiliul 
Local Iași. În altă ordine de idei, alianțe cu PSD, cu 
AUR, sunt greu de crezut că vor fi făcute atât la 
Consiliul Județean, cât și la Consiliul Local Iași, 
dar o să avem o discuție în cadrul partidului, în zi-
lele ce urmează, și ne vom lua o decizie și cu ceea 
ce înseamnă modul nostru de abordare atât la CJ, 
cât și la CL, pentru următorii patru ani, și atunci 
vă pot da mai multe date. Nu am avut discuții cu 
nimeni, acum, prin județ, prin comune, colegii 
noștri mai poartă discuții, dar aici, local, la nivel 
de CL sau CJ, nu am purtat discuții cu absolut ni-
meni. Dacă ar fi fost discuții, v-aș fi spus”, a de-
clarat Ștefan Tănasă, liderul USR Iași.  

Întrebat dacă această alianță ar oferi USR-ului 

un post de viceprimar și unul de administrator pu-
blic al județului, acesta a transmis că acest su-
biect va fi discutat după concretizarea alianței 
PSD – USR – AUR. „Da, sigur, acum, legat de fun-
cții, pozițiile pe care să le ocupăm în cadrul Con-
siliului Județean, astea sunt discuții pe care le 
vom avea dacă e să agreăm că facem vreo alianță. 
Pe noi ne interesează, în orice colaborare pe care 
o vom avea cu oricine, să discutăm mai mult des-
pre proiecte, despre ce vrem să facem în Munici-
piul Iași, despre ce vrem să facem pentru județul 
Iași, pentru ieșeni, în general. Sigur, sunt de luat 
în discuții și funcțiile, dar acestea pică pe planul 
doi. În principal, vrem să vedem ce se face pentru 
județ și municipiu în următorii patru ani”, a adău-
gat Ștefan Tănasă.  În ceea ce privește PSD, lide-
rul de la Iași, Bogdan Cojocaru, a negat discuțiile 
cu cei din USR și AUR, în privința unei alianțe la 
Primăria Iași și Consiliul Județean. „Ce pot să vă 
spun este că nu au existat discuții cu privire la 
nicio alianță PSD – USR – AUR”, a declarat Bogdan 
Cojocaru, liderul PSD Iași.  

Viceprimarii Iașului ar putea fi din PSD 
și USR! La Consiliul Județean, AUR ar 
putea primi un post de vicepreședinte  
Surse din cadrul PSD și USR au transmis re-

porterilor BZI faptul că negocierile sunt intense 
între cele trei organizații politice. Miza este sim-
plă, în alianța PSD – USR – AUR vor pune vicepri-
marii – unul din PSD, iar celălalt din USR –, toate 
acestea cu susținerea AUR. Iar la Consiliul Jude-
țean, AUR va primi un loc de vicepreședinte CJ 
alături de un alt membru PSD. Funcția de admi-
nistrator public al județului va fi rezervată pentru 
USR. Rămâne de văzut dacă cele trei organizații 
politice, PSD – USR – AUR, vor ajunge la un con-
sens, iar Mihai Chirica și Costel Alexe vor fi „de 
formă” în Primăria Iași și Consiliul Județean, aceș-
tia pierzând majoritatea în plen.  

Amintim că, în urma alegerilor locale și euro-
parlamentare care au avut loc pe data de 9 iunie 
2024, PNL va avea în CL șapte reprezentanți, ADU 
(Alianța Dreaptă Unită) va avea șapte consilieri lo-
cali, PSD va avea șapte consilieri locali, AUR va 
avea patru consilieri locali, iar CURAJ va avea trei 
consilieri locali. Astfel, este prima dată când Mihai 
Chirica va avea o opoziție puternică, iar crearea 
unei alianțe îi va da mari bătăi de cap. În ceea ce 
privește Consiliul Județean, în urma alegerilor lo-
cale, PNL are 14 consilieri, PSD, 11 consilieri, USR, 
4 consilieri, PMP, 3 consilieri, Forța Dreptei, 1 con-
silier și AUR, 5 consilieri.  

Au loc negocieri intense pentru alianțele din 
Primăria Iași și Consiliul Județean. În noile man-
date, PSD – USR – AUR ar putea deține majoritatea 
atât în CL, cât și în CJ.  

Alexandra MAISNER

Negocieri intense pentru alianțele din Primăria 
Iași și Consiliul Județean! Ciprian Paraschiv: 
„Oficial, nu sunt discuții, neoficial, le avem”
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Primăria Iași a semnat 
contractul pentru 
renovarea Liceului 
cu Program Sportiv. 
Firma Edemic Home SRL 
a câștigat licitația  

 
Încă din luna iulie 2024, adminis-

trația publică locală caută firme 
pentru renovarea energetică a cor-
pului C1 – Școala Veche, situată pe 
aleea Grigore Ghica Vodă, din cadrul 
Liceului cu Program Sportiv Iași. 
Singura ofertă financiară care a fost 
depusă a fost cea a firmei Edemic 
Home SRL, declarată recent și câști-
gătoarea procedurii de licitație. 

Primăria Iași a semnat 
contractul pentru 
renovarea Liceului 
cu Program Sportiv. 
Proiectul beneficiază de 
finanțare nerambursabilă  
Primăria Municipiului Iași a 

anunțat semnarea contractului pri-
vind modernizarea cu fonduri euro-

pene nerambursabile a Liceului cu 
Program Sportiv din Iași, cu firma 
Edemic Home SRL, administrată de 
Eduard și Vasilica Prodan. Concret, 
finanțarea lucrărilor este asigurată 
prin Planul Național de Redresare și 
Reziliență.  

„Și Liceul cu Program Sportiv va 
fi modernizat cu fonduri europene.  
După mai multe încercări de găsire 
a unui constructor, primarul Mihai 
Chirica a semnat și contractul de 
încredințare a lucrărilor de eficien-
tizare energetică a Liceului cu Pro-
gram Sportiv (Clădirea C1 – Școala 
veche). Lucrările vor fi executate de 
SC Edenic Home SRL pentru o sumă 
de 2.723.909,87 lei cu TVA. Finanța-
rea lucrărilor este asigurată prin Pla-
nul Național de Redresare și 
Reziliență, Componenta 5 Valul Re-
novării, sursă europeană prin care 
municipalitatea are proiecte de rea-
bilitare termică și eficientizare ener-
getică la 14 unități de învățământ 
(grădinițe, școli și licee), cu lucrări 
prevăzute, în total, la 21 de corpuri de 
clădire. Valoarea totală a celor 14 

proiecte este de 129.540.160,55 lei, 
circa 26,32 milioane euro”, au trans-
mis reprezentanții Primăriei Iași.  

Menționăm faptul că scopul in-
vestiției îl reprezintă îmbunătățirea 
eficienței energetice a spațiilor de 
învățământ și a infrastructurii șco-
lare din municipiul Iași printr-o abor-
dare integrată a eficienței 
energetice și a tranziției către clădiri 
verzi și inteligente, conferind aces-
tora atenția cuvenită esteticii și ca-
lității arhitecturale ale acestora. 

Clădirea care 
va fi modernizată 
datează din anul 1960 
Potrivit informațiilor publicate 

pe platforma Sistemului Electronic 
de Achiziții Publice (SEAP), prin pro-
iect se propune modernizarea cor-
pului C1, edificat în anii 1960.  

„Amplasamentul pe care se exe-
cută lucrările solicitate face parte 
din intravilanul localității Iași și sunt 
în proprietatea UAT Iași, după cum 
rezultă din extrasul de carte funciară 

171171-C1. Amplasamentul pe care ur-
mează a se realiza investiția este si-
tuat pe aleea Grigore Ghica Vodă, 
numărul 28, municipiul Iași. Prin pro-
iect se propune modernizarea cor-
pului C1, edificat în anii 1960, și care, 
până în momentul de față, nu a be-
neficiat de lucrări ample de moder-
nizare. Clădirea are un regim de 
înălțime parter + etaj, o formă în plan 
de L, cu dimensiunile 46.33,40 metri 
X 28,00 m și o suprafață utilă de 
1.024,63 mp. Se dorește îmbunătăți-
rea consumului de energie a clădirii 
prin anveloparea termică a acestuia, 
schimbarea tâmplăriei existente cu 
una performantă din punct de ve-
dere energetic, schimbarea instala-
țiilor termice, sanitare și electrice”, 
se arată în caietul de sarcini ale pro-
cedurii de licitație. 

Primăria Iași a semnat contrac-
tul pentru renovarea Liceului cu Pro-
gram Sportiv. Firma Edemic Home 
SRL a câștigat licitația, aceasta este 
înființată în anul 2021.  

Alexandra MAISNER

Primăria Iași a semnat contractul 
pentru renovarea Liceului cu Program 
Sportiv! O firmă din Valea Lupului va 
încasa peste 450 de mii de euro
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În perioada 9 octombrie – 8 decembrie 
2024, Muzeul Etnografic al Moldovei 
din cadrul Palatului Culturii din Iași 
găzduiește expoziția „Artă populară 
japoneză din regiunea Tohoku”, un 
eveniment de excepție organizat de 
Ambasada Japoniei, Japan 
Foundation și Complexul Muzeal 
Național „Moldova.” Această 
expoziție aduce în prim-plan 
meșteșugurile tradiționale din 
regiunea Tohoku, una dintre cele mai 
bogate zone etnografice ale 
Japoniei. Deschiderea oficială va 
avea loc pe 24 octombrie, în 
prezența Excelenței Sale, KATAE 
Takashi, Ambasadorul Japoniei  
în România, și a managerului 
Complexului Muzeal Național 
„Moldova”, Andrei Apreotesei 

 
Regiunea Tohoku, alcătuită din prefecturile 

Aomori, Akita, Yamagata, Iwate, Miyagi și Fukus-
hima, a fost grav afectată de cutremurul și tsu-
nami-ul devastator din 11 martie 2011, evenimente 
ce au zguduit estul Japoniei. În ciuda distrugerilor 
provocate de acest dezastru natural, locuitorii din 
Tohoku au făcut eforturi majore pentru a-și păs-
tra și reconstrui patrimoniul cultural. Expoziția de 
la Iași oferă publicului ocazia de a descoperi o 
parte din această moștenire, punând în valoare 
obiecte de artizanat ce reflectă spiritul și tradițiile 
unei regiuni renumite pentru frumusețea și bogă-

ția sa culturală. 
„Este o mare onoare și bucurie pentru noi să 

putem propune publicului, care ajunge la Iași în 
această perioadă, o incursiune într-o lume înde-
părtată pe care, cel mai adesea, o cunoaștem 
doar din cărți sau filme. Acum, aici, în expoziția 
de la Muzeul Etnografic al Moldovei, această lume 
capătă materialitate, aceste obiecte tradiționale 
vorbesc, fiecare în felul său, despre oamenii care 
le-au realizat, despre o regiune, Tohoku, afectată 
de un cataclism care a înspăimântat mapamon-
dul, o regiune cu un patrimoniu cultural excepțio-
nal, ce poate fi admirat timp de două luni la Iași, 
la Palatul Culturii”, a spus Andrei Apreotesei, ma-
nagerul Complexului Muzeal Național „Moldova”. 

Expoziția  
„Artă populară japoneză din regiunea 
Tohoku” de la Palatul Culturii din Iași 
cuprinde 70 de piese de artă populară 
Conform organizatorilor, expoziția cuprinde 

70 de piese de artă populară, realizate din mate-
riale precum ceramică, metal, lemn, textile și alte 
elemente caracteristice artizanatului tradițional 
japonez. Printre exponatele deosebite se numără 
broderiile tip kogin din Aomori, obiectele artiza-
nale din lemn magewappa și kabazaiku din Akita, 
precum și țesăturile tip bandori din Yamagata. 
Fiecare dintre aceste piese ilustrează meșteșu-
gurile practicate din cele mai vechi timpuri în re-
giunea Tohoku și reflectă atât funcționalitatea, 
cât și frumusețea acestora. 

Această expoziție nu se limitează doar la meș-
teșugurile tradiționale. O serie de lucrări realizate 
de artiști renumiți, precum xilogravurile lui Shiko 

Munakata, ceramica lui Shoji Yamada și Kanjiro 
Kawai sau paravanele pictate de Keisuke Seri-
zawa, adaugă o dimensiune artistică și culturală 
modernă acestui eveniment. Aceste opere de-
monstrează modul în care arta populară din To-
hoku a influențat artiști contemporani și a devenit 
o sursă de inspirație continuă. 

Prețul biletelor la expoziția  
„Artă populară japoneză  
din regiunea Tohoku” din Iași 
Expoziția a călătorit deja în numeroase țări, 

fiind prezentată în muzee și galerii din Letonia, Li-
tuania, Statele Unite, Nicaragua, Republica Domi-
nicană, Uruguay, Argentina, Brazilia, Malaezia și 
Sri Lanka. Acum, această colecție unică ajunge la 
Iași, oferind vizitatorilor ocazia de a explora tra-
dițiile culturale japoneze dintr-o regiune aflată la 
mii de kilometri distanță. 

Publicul este invitat să viziteze expoziția de 
miercuri până duminică, între orele 10:00 și 17:00. 
Prețul unui bilet întreg este de 8 lei, cu reduceri 
de 50% pentru pensionari și 75% pentru elevi și 
studenți. Intrarea este gratuită pentru preșcolari. 
De asemenea, expoziția poate fi vizitată folosind 
orice tip de bilet ce permite accesul la Muzeul Et-
nografic al Moldovei, inclusiv biletele compuse 
pentru mai multe muzee din Iași. 

Expoziția „Artă populară japoneză din regiu-
nea Tohoku” reprezintă o invitație pentru iubitorii 
de artă și tradiții să descopere frumusețea și pro-
funzimea culturii japoneze într-un context unic, la 
Palatul Culturii din Iași. 

Iulia MARIA

Expoziția „Artă populară 
japoneză din regiunea Tohoku” 
la Palatul Culturii din Iași
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Ți se rupe sufletul când o vezi pe această bă-
trână din Iași! Elena Mândru are vârsta de 82 de 
ani și vinde flori de toamnă, culese de la ea din 
grădină, pentru a strânge bani să-și cumpere 
lemne la iarnă. Deși a lucrat cu greu timp de 30 de 
ani, are o pensie mică care nu îi ajunge pentru a-
și acoperi cheltuielile necesare. 

O bătrânică din Iași vinde  
flori culese de la ea din curte  
pentru a avea bani de lemne la iarnă  
Pe Elena Mândru, o bătrânică din satul Doro-

banț, comuna Aroneanu, am găsit-o în Târgu 
Cucu, cu câteva flori de toamnă, de toate culorile. 
Stătea cu ele în mână și aștepta ca trecătorii să o 
observe și să cumpere câte un mic buchețel de 
albăstrele, dumitrițe sau chiar busuioc. 

Aceasta a cules cu mâinile ei toate florile de 
la ea din curte și a venit cu greu până în oraș pen-
tru a le vinde. Din banii pe care îi câștigă, vrea să 
își cumpere lemne pentru a avea la iarnă. Într-o 
mică pungă avea și câteva nuci adunate de prin 

ogradă. Este a treia oară când vine cu flori în Iași, 
ar mai veni, însă le-a cules pe toate și nu mai are 
cu ce să mai vină.  

„Am busuioc, flori, albăstrele, dumitrițe, nuci, 
am adus ce am prin curte. Este a treia oară când 
vin, dar nu mai am flori și nu mai am cu ce să mai 
vin. Le-am cules pe toate de la mine, din curte, am 
avut grijă de ele, le-am udat. Am venit să strâng 
bani pentru lemne, pentru lumină, apă. Nu am 
lemne pentru la iarnă, am o sobă de fier, este 
foarte greu, sunt scumpe, vine iarna și îmi este 
foarte greu”, spune Elena Mândru.  

Pensia nu îi ajunge pentru  
a-și acoperi cheltuielile necesare  
Deși a lucrat cu greu 30 de ani la Cooperativa 

Agricolă de Producție (CAP), aceasta are o pensie 
de 1.200 de lei, bani care nu îi ajung nici măcar 
pentru a-și acoperi cheltuielile necesare. În urmă 
cu opt ani, soțul ei a murit și a rămas singură.  

„Am lucrat 30 de ani la Colectiv, pe câmp, și 
am o pensie mică, de 1.200 de lei, am muncit de 

mi-au ieșit ochii. Am cinci copii, dar fiecare e la 
casa lui, au copii, le este și lor greu. Ce să fac al-
tceva dacă trebuie bani? Nu știu ce să mai fac, 
este foarte greu. Am rămas singură acum opt ani, 
când a murit soțul meu. Mergem înainte așa. Cum-
pără oamenii de la mine, cer și eu 5 lei, 10 lei, flo-
rile albăstrele le-am dat pe toate”, adaugă Elena 
Mândru. Pentru a ajunge cu frumoasele flori de 
toamnă în Iași, a fost ajutată de către fiul ei în vâr-
stă de 65 de ani. Acesta a cărat cu bicicleta pun-
gile în care se aflau florile, iar din spatele lui venea 
pe jos bătrânica care se îndrepta spre stația de 
autobuz.  

„M-a ajutat băiatul meu să car florile, s-a urcat 
pe bicicletă, a pus o pungă pe o parte și altă pungă 
pe cealaltă parte, și eu am mers ușor, din spate, 
până la autobuz. Am mers oleacă pe jos, m-am 
suit în autobuz și după a venit fata mea și m-a aju-
tat”, mai spune Elena Mândru.  

Ți se rupe sufletul când o veni pe Elena Mân-
dru, o bătrână din Iași care își vinde florile din 
curte pentru a avea bani de lemne la iarnă.  

Ștefana ȘOVEA

Ți se rupe sufletul de această bătrână din 
Iași! Vinde florile din curte pentru a-și 
cumpăra lemne de foc: „Vine iarna și îmi 
este foarte greu cu 1.200 de lei pensie”
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Fațada căminului T18 din campusul Tudor Vla-
dimirescu prinde viață! O pictură uriașă este rea-
lizată în această perioadă, finanțarea fiind din 
partea unei companii care a contribuit cu suma 
de 16.000 de euro. Artistul care realizează pictura 
murală este Harcea Pacea, pe numele real Adrian 
Cîrdei. 

Până sâmbătă,  
va fi gata o pictură murală realizată  
pe fațada căminului T18 din Tudor  
Luni, 7 octombrie 2024, artistul cunoscut Har-

cea Pacea, pe numele real Adrian Cîrdei, a început 
realizarea unei picturi murale pe fațada căminului 
T18 din campusul Tudor Vladimirescu.  

Proiectul a pornit la inițiativa studenților Uni-
versității Tehnice „Gheorghe Asachi” Iași (TUIASI) 
care și-au dorit o schimbare la fațada căminului 
situat la stradă. Fundația Comunitară Iași colabo-
rează încă din anul 2022 cu TUIASI, când a început 
revitalizarea zonei verzi dintre căminele T3 și T4. 

„Proiectul a fost inițiat de către studenții din 
campus care au dorit o schimbare, o revitalizare 
a modului în care arată campusul și am venit cu 
această inițiativă. Aveam și noi această dorință 
din partea finanțatorului Amazon. S-a stabilit rea-

lizarea picturii murale pe fațada căminului T18 din 
campusul studențesc. Lucrarea este realizată de 
către artistul Harcea Parcea. Am ajuns la un con-
cept final care reprezintă un arbore al educației. 
Sperăm să dăm o fațadă nouă și să bucurăm pri-
virile trecătorilor. Noi suntem prezenți în comu-
nitate de 12 ani de zile, implementăm astfel de 
proiecte educaționale și de revitalizare urbană, 
avem o serie de inițiative de revitalizare a cam-
pusului derulate cu TUIASI din anul 2022, când am 
făcut parcul Phoenix. Lucrările au început luni și 
vor fi gata până sâmbătă”, declară Roxana Țugiu, 
manager programe în cadrul Fundației Comuni-
tare Iași.  

Finanțarea pentru realizarea  
picturii este de 16.000 de euro  
Fundația Comunitară Iași vine și de această 

dată cu o parte din fonduri, puse la dispoziție de 
către compania Amazon, o sumă de 16.000 de 
euro. Pictura reprezintă copacul vieții, iar pe fie-
care creangă va fi câte un simbol ce reprezintă 
facultățile din cadrul Politehnicii ieșene.  

În anul 2022 au fost realizate picturi murale 
pe doi pereți din zona parcului „Phoenix”, cu o 
compoziție bazată pe forme geometrice, cu inspi-

rație folclorică. În anul 2023 a fost inaugurat mo-
dernul parc aflat între căminele T1 și T2, chiar la 
intrarea în campus, într-un proiect realizat cu 
sprijinul unei companii din Iași, Fundației Comu-
nitare Iași, dar și a Primăriei Municipiului Iași, și 
care a reprezentat o investiție de peste 600.000 
de lei. 

„Pictura murală de pe căminul T18 este în par-
teneriat cu Fundația Comunitară și Amazon. Ama-
zon sprijină Fundația Comunitară, la inițiativa 
studenților, cu suma de aproximativ 16.000 de 
euro, urmând a finaliza pictura până la sfârșitul 
acestei luni. Pictura reprezintă copacul vieții cu 
tot ce înseamnă simbolic facultățile și entitățile 
din cadrul Universității Tehnice «Gheorghe 
Asachi» Iași”, declară conf. univ. dr. ing. Bogdan 
Istrate, prorector responsabil cu activitatea di-
dactică.  

Artistul care realizează pictura murală de pe 
fațada căminului T18 din campusul Tudor Vladimi-
rescu, Harcea Parcea, Adrian Cîrdei, este absol-
vent al Facultății de Arhitectură din cadrul 
Universității Tehnice din Iași. Lucrările sale sunt 
tot mai vizibile și au început să bucure tot mai des 
trecătorii ieșeni.  

Ștefana ȘOVEA

Fațada unui cămin din Tudor 
prinde viață! O pictură uriașă 
este realizată în această perioadă 
de către artistul „Harcea Parcea”
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În mijlocul pelerinilor veniți la Iași 
pentru sărbătoarea Sfintei Cuvioase 
Parascheva, o femeie de 44 de ani, 
din Arad, își caută mângâiere  
în rugăciune. Trăiește pe străzi,  
după ce și-a pierdut casa, și se 
confruntă cu un handicap locomotor 
de când s-a născut. Însă,  
nu a încetat să creadă că rugăciunea 
îi va aduce o nouă minune în viață 

 
Pelerinajul la Sfânta Parascheva din Iași este 

unul dintre cele mai importante momente ale 
anului pentru cetățenii ortodocși din România. An 
de an, mii de credincioși vin din toate colțurile țării 
în speranța că rugăciunile lor vor fi ascultate și că 
vor găsi alinare pentru sufletele lor. În mulțimea 
de oameni care a ajuns anul acesta la Iași, se află 
și o femeie din Arad, care trăiește pe străzi și nu 
are niciun venit stabil. Cu toate acestea, drumul 
până la moaștele Sfintei reprezintă pentru ea un 
prilej de speranță și regăsire. 

„Vin aici în fiecare an, chiar dacă nu am unde 
să stau și dorm în gară. Sufletul meu simte bucu-
rie când mă rog la Sfânta Parascheva. E singurul 
loc unde găsesc liniște”, spune Antonica Șer-
bescu, femeia din Arad. 

Deși se confruntă cu greutăți materiale im-
ense și trăiește fără un acoperiș deasupra capu-
lui, credința ei rămâne neclintită. 

O viață marcată de suferință, în cazul 
femeii din Arad care se roagă la Sfânta 
Parascheva pentru o nouă minune 
Antonica Șerbescu, femeia de 44 de ani din 

Arad, s-a născut cu un handicap locomotor sever, 
o boală care i-a deformat picioarele și i-a limitat 
mișcările încă de când s-a născut. Până la vârsta 
de 26 de ani, femeia nu a putut să meargă și era 
nevoită să se deplaseze pe coate. 

„Picioarele mele erau strâmbe și nu mă pu-
team sprijini pe ele. Viața mea a fost foarte grea”, 
a povestit Antonica Șerbescu. 

Totuși, la vârsta de 26 de ani, rugăciunile sale 
către Sfânta Parascheva au fost ascultate. 

„M-am rugat neîncetat să se întâmple o mi-
nune și, într-o zi, picioarele mele s-au îndreptat. 
De atunci, am început să mă pot sprijini puțin pe 
ele. Nu a mai fost nevoie să mă târâi în coate, ci 
în picioare”, a spus Antonica Șerbescu. 

Deși nu a reușit să meargă în mod normal, 
schimbarea a fost semnificativă pentru ea. A în-
ceput să se deplaseze, ajutându-se de picioare, 

ceea ce i-a oferit o mică rază de speranță într-o 
viață, de altfel, marcată de durere. 

„A fost o minune adevărată. Nu mai speram că 
voi putea să-mi folosesc picioarele, dar Sfânta 
Parascheva mi-a ascultat rugăciunile. De atunci, 
am început să mai vin aici, să îi mulțumesc și să 
mă rog pentru putere”, a mai spus Antonica Șer-
bescu. 

Singurătate și lipsuri,  
dar cu sufletul plin de credință 
Femeia nu a avut parte doar de suferințe fi-

zice. De-a lungul anilor, a trecut prin momente 
grele și pe plan personal. Casa în care locuia s-a 
dărâmat, iar ea a rămas pe străzi, fără un loc sta-
bil în care să trăiască. Deși are doi copii, aceștia 
nu o pot ajuta, pentru că nici ei nu au condiții mai 
bune. 

„Păstrez legătura cu copiii mei, dar ei trăiesc 
la fel de greu. Nu mă pot ajuta, dar măcar ne mai 
auzim din când în când, păstrăm legătura”, spune 
Antonica Șerbescu, femeia din Arad. 

Antonica Șerbescu a mărturisit că nu are nicio 
sursă de venit, aceasta fiind nevoită să cerșească 
pentru a supraviețui. Aceste încercări nu au 
făcut-o să renunțe la credință. În acest an, a venit 
din Arad cu trenul și intenționează să rămână pe 
toată durata pelerinajului. Chiar dacă va dormi în 
gară, consideră că prezența la Iași și rugăciunea 

la Sfânta Parascheva îi oferă liniștea de care are 
nevoie pentru a merge mai departe. 

„Oricât de greu ar fi, când mă rog la Moaștele 
Sfintei, simt că sufletul meu se liniștește și că am 
inima bucuroasă”, spune Antonica Șerbescu. 

Femeia nu încetează să spere că, la un mo-
ment dat, o nouă minune va avea loc în viața sa. 
Deși trăiește în condiții foarte grele, pelerinajul de 
la Iași și credința puternică îi oferă alinare și pu-
terea de a continua. 

„Mă rog la Sfânta Parascheva să mă ajute și să 
îmi arate din nou calea. Știu că nu sunt singură, 
chiar dacă viața mea este mai grea”, spune Anto-
nica Șerbescu, femeia din Arad. 

Această poveste de viață este una despre cre-
dință și rezistență în fața unor încercări aproape 
imposibile. Pe străzi, fără un acoperiș deasupra 
capului, dar cu o credință puternică în Dumnezeu, 
ea continuă să spere că rugăciunile sale vor fi din 
nou ascultate. 

„Simt că Sfânta Parascheva m-a ajutat o dată 
și sunt sigură că va face asta din nou. Vin la Iași 
cu inima plină de speranță, în fiecare an”, a mai 
spus Antonica Șerbescu. 

Femeia din Arad este un exemplu al faptului 
că speranța și credința pot rămâne neclintite, 
chiar și atunci când viața pare că nu mai oferă 
nicio scăpare. Antonica Șerbescu vine an de an la 
pelerinajul Sfintei Cuvioase Parascheva din Iași. 

Iulia MARIA

O femeie din Arad a venit la 
pelerinajul Sfintei Cuvioase 
Parascheva din Iași pentru o minune. 
Iată care este povestea acesteia
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Scandal la cuțite între medicul Eugen Ancuța 
și Emil Anton, managerul Maternității „Elena 
Doamna”. Cercetătorul științific crede că i-ar fi in-
trodus un holșurub în una din roțile bolidului său, 
marca Jaguar.  

Scandal la cuțite între medicul Eugen 
Ancuța și Emil Anton, managerul 
Maternității „Elena Doamna” 
Este scandal, din nou, la Maternitatea „Elena 

Doamna” Iași, după ce marți, 8 octombrie 2024, 
cercetătorul științific dr. Eugen Ancuța a desco-
perit un holșurub în una din roțile bolidului său, 
care era parcat în curtea unității medicale.  

„Cum v-am spus astăzi, am găsit holșurub în 
roata din față, dreapta. De data aceasta voi face 
plângere la Poliție. Acum voi merge la Poliție, clar. 
O roată de asta costă 1.000 de lei. E incredibil ce 
nenorociți pot fi unii. Interesant, azi, dimineață, 
am vorbit cu ing. Varlan care mi-a spus că ieri (n.r. 
– marți, 8 octombrie 2024) nu au funcționat ca-
merele până la ore 14:00. Interesantă coincidență. 
Cică le-au reparat, culmea, până la aproximativ  
ora 14:00, când am plecat eu”, a declarat dr. Eugen 
Ancuța. 

Dr. Emil Anton susține că marți, 9 octombrie 
2024, colegul său, dr. Eugen Ancuța, nici nu a avut 

mașina parcată în curtea spitalului.   
„Tot ce i se întâmplă lui de acum, zice că e de 

vină conducerea spitalului. Eu nici nu am pavele 
de alea în curtea spitalului. Mașina lui nici nu a 
fost ieri în curtea spitalului. Mi-a trimis și mie 
niște poze cu holșurubul, i le-a trimis directorului 
medical. Dar eu pun cuie în cauciuc? Nu știu des-
pre ce e vorba, nu cunosc. Camerele nu au fost în-
chise. S-a ars un cablu, a fost ieri (n.r. – marți, 8 
octombrie 2024) înlocuit. Camerele au mers. El nu 
a avut mașina în spital, eu știu unde se duce el cu 
mașina, trebuie să stau acum să-l păzesc”, a de-
clarat dr. Emil Anton, managerul Maternității 
„Elena Doamna”. 

Mașina medicului a fost vandalizată 
chiar în curtea spitalului  
Nu este pentru prima dată când mașina me-

dicului Eugen Ancuța este în mijlocul unui scan-
dal. În data de 16 septembrie 2024, doctorul și-a 
găsit bolidul murdar de dulceață, iar marți, 17 sep-
tembrie 2024, a observat că autoturismul său era 
zgâriat. Doctorul bănuiește că este victima unei 
răzbunări. Dr. Eugen Ancuța a bănuit atunci că vi-
novat de vandalizarea autoturismului său, marca 
Jaguar, ar fi chiar conf. dr. Emil Anton, managerul 
Maternității „Elena Doamna” Iași.  

„Luni, 16 septembrie 2024, mi-au aruncat cu 
dulceață pe capotă și azi mi-au zgâriat-o. Asta e 
pe fondul conflictului, pe măsură ce mă apropii de 
termen la Judecătorie. Pe fondul conflictului, pe 
măsură ce se apropie termenul de judecată, se 
vor înmulți astfel de manifestări. L-am informat 
pe directorul medical, dar râdea, căci acum cinci 
ani, chiar pe el l-am bănuit că mi-a atins mașina 
în curtea spitalului și am făcut scris la poliție, dar 
suspiciunea rezonabilă e că a făcut «dispărute» 
imaginile, căci eram în conflict (procesul din 2018, 
când m-a reclamat la etică Crauciuc). Procesul 
din 2018 a fost câștigat de mine și asta l-a deran-
jat pe Crauciuc. Managerul are acoliții săi… iar eu 
am proces cu el și cu spitalul condus de el. Nu am 
niciun proces cu vreun coleg… De bănuit, îl bănui 
pe unul din brancardieri, Ovidiu. Probabil că l-au 
pus, că e doar cu băutura în cap…. și pentru 1 litru 
de vin, face orice”,  a declarat imediat după inci-
dent dr. Eugen Ancuța. 

Scandalul dintre medicul Eugen Ancuța și ma-
nagerul de la „Elena Doamna” a ajuns și în in-
stanță. Medicul îi cere managerului daune morale 
în valoare de 20.000 de euro. Dr. Eugen Gigel An-
cuța are, de asemenea, pretenția ca dr. Emil 
Anton să-i ceară public scuze. 

Codruța ȘOROAGĂ

Scandal la cuțite între un medic și 
managerul Maternității „Elena Doamna”! 
Mărul discordiei este un bolid marca Jaguar
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Mai mulți șoferi de la  
CTP Iași sunt revoltați  
din cauza unui traseu 
metropolitan,  
din cauza orarului stabilit 

 
Este vorba despre traseul Iași – 

Popricani care are o lungime de 36 
km, dus-întors. Șoferii au la dispozi-
ție doar 30 de minute să facă un tra-
seu dus și astfel este dificil să 
respecte programul. Angajații au 
cerut ajutor de la CTP și AMTPI pen-
tru a introduce un nou autobuz, însă 
situația este incertă. 

Șoferii de la CTP Iași  
sunt revoltați din cauza 
traseului metropolitan 
Șoferii sunt nemulțumiți deoa-

rece, pentru a respecta programul, 
nu mai au timp să ia nici măcar un 
minut de pauză. Asociația Metropo-
litană de Transport Public Iași 
(AMTPI) a stabilit un orar din 30 în 30 
de minute, cu plecare din Târgu 
Cucu și Popricani. Există un singur 
autobuz care face acest traseu, iar 
șoferii lucrează în schimburi. Oame-

nii din zona metropolitană au înce-
put să folosească transportul în 
comun mai mult, astfel, AMTPI a 
anunțat că va deschide și alte tra-
see. 

„Suntem câțiva șoferi care 
facem traseul metropolitan spre Po-
pricani, de ceva timp, și există o pro-
blemă mare pentru noi. Asociația 
Metropolitană, împreună cu CTP și 
Primăria, a stabilit un orar pe care 
noi trebuie să îl respectăm. Traseul, 
în total, are 36 de kilometri dus-în-
tors, iar noi trebuie să parcurgem ju-
mătate în 30 de minute. Am ajuns în 
situația în care oprim în Popricani, 
coboară călătorii, iar la câteva se-
cunde, am plecat. Nu mai avem timp 
nici să mergem la baie de multe ori 
sau să mâncăm și noi ceva, că ori-
cum nu avem pauză de masă”, a 
transmis Paul Păuleț, liderul Sindi-
catului Șoferilor și Angajaților CTP 
Iași. 

Angajații acuză că un astfel de 
itinerariu este greu de respectat din 
cauza traficului, iar asupra lor se 
pune o presiune prea mare, care i-ar 
putea afecta. Astfel, cer ca progra-
mul să fie modificat sau să se intro-

ducă încă un autobuz nou. 
„Este extrem de stresant și obo-

sitor să stai 8 ore în același loc, ne 
mai ridicăm uneori la capăt ca să 
facem câțiva pași, că amorțim. Nu ai 
timp să iei pauză nici măcar un 
minut. Am discutat noi, șoferii, între 
noi și am ajuns la concluzia că tre-
buie să facem ceva. Este nevoie să 
fie introdus neapărat un alt autobuz 
pe traseu, deocamdată, este doar 
unul singur sau să ne facă timpul de 
la 30 de minute, la 45 de minute, 
cum s-a întâmplat pe alte trasee. Am 
discutat cu CTP și AMTPI deja, însă 
nu am ajuns la o concluzie, vrem să 
știm și noi ce se întâmplă”, a mai 
precizat Paul Păuleț. 

Șoferii trebuie  
să mai aștepte 
Conducerea AMTPI știe de situa-

ție, însă ridică din umeri deoarece au 
nevoie de mai multe autobuze dispo-
nibile. Singura speranță a șoferilor 
este ca să fie livrat un nou lot de au-
tobuze electrice, astfel, unele mai 
vechi să fie mutate către traseele 
metropolitane. Totuși, acest lucru s-
ar putea întâmpla abia peste jumă-

tate de an. De asemenea, și deschi-
derea traseului spre Bârnova a fost 
amânată. 

„Cunosc problema cu acest tra-
seu de Popricani, îmi pare rău că s-
a ajuns la această situație, nu vreau 
ca șoferii să lucreze în stres și sub o 
presiune constantă. Am discutat 
deja să găsim o soluție, am cerut 
încă un autobuz de la CTP Iași, însă, 
deocamdată, nu este niciunul liber. 
Nu vreau să alterăm programul, de-
oarece oamenii au fost foarte recep-
tivi și transportul în comun este des 
folosit. Situația se va rezolva în câ-
teva luni, deoarece vor mai ajunge 
încă 25 de autobuze electrice la Iași, 
astfel, vor putea fi eliberate astfel 
alte autobuze care vor putea deservi 
traseelor metropolitane. Vreau ca 
șoferii să știe că nu i-am uitat și am 
înțeles nevoia lor, însă trebuie să mai 
aibă puțină răbdare”, a declarat 
Eduard Boz, președintele AMTPI. 

Șoferii sunt revoltați de traseul 
metropolitan spre Popricani, însă 
CTP Iași nu are autobuze suficiente 
pentru a suplimenta numărul de mij-
loace de transport în comun. 

Petronel ȘTEFAN

Șoferii de la CTP Iași sunt revoltați 
din cauza unui traseu metropolitan. 
Angajații spun că sunt exploatați: 
„Nu ai pauză niciun minut”
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Deși creează probleme în trafic, 
primarul Mihai Chirica nu a mutat 
afișul electoral PNL din Copou. 
Primăria Iași a eliberat 
autorizația de amplasare fără 
să se gândească la consecințe 

 
Afișul electoral este amplasat pe trotuarul de 

pe bulevardul Carol I, la intersecție cu strada 
Toma Cozma. Acesta este în același loc, de mai 
multe luni, iar șoferii au sesizat faptul că a creat 
probleme în trafic. Deși, în Codul Rutier scrie clar 
că este contravenție pentru blocarea vizibilității, 
după amplasarea unui afiș sau a unei construcții.  

Primarul Mihai Chirica nu  
mută afișul electoral PNL din Copou 
Afișul electoral este de la PNL pentru candi-

datura la președințiale a lui Nicolae Ciucă, care 
apare alături de Costel Alexe și Mihai Chirica. 
Acesta este amplasat chiar în colțul intersecției 
și pune în dificultate șoferii și pietonii. Din fericire, 
până acum nu s-a întâmplat niciun incident, dar 

oricând poate să apară un accident. Șoferii au se-
sizat deja această problemă în urmă cu o săptă-
mână, iar autoritățile au promis că vor face 
verificări. În prezent, afișul este montat în același 
loc, iar oamenii trebuie să se descurce, în aceleași 
condiții, în intersecție. 

„Mi se pare efectiv incredibil cum un semn nu 
poate fi mutat, având în vedere că a apărut și în 
presă problema, și șoferii au spus că este o pro-
blemă. Nu este una majoră, însă se poate întâmpla 
ceva, nu cred că e așa greu să fie relocat câțiva 
metri”, a spus Ciprian, un șofer din Iași. 

În Codul Rutier este precizată această situație 
și reprezintă contravenție pentru nerespectarea 
legii. 

„Așa este la noi, dacă nu sunt mașini parcate 
în colțul intersecției, măcar să fie panouri electo-
rale. Codul Rutier e clar și nu văd de ce trebuie să 
existe măcar discuția aceasta. Normalitatea era 
ca afișul respectiv să fie mutat, fără să se mai 
creeze toată această discuție. Asta e, ne resem-
năm și facem tot ce ține de noi, adică să fim atenți 
în intersecție, să nu intrăm în ceva”, a precizat Iu-
lian, un alt șofer din zonă. 

Primăria a eliberat avizul de amplasare 
Inclusiv Poliția Locală a făcut verificări în 

teren la afișul respectiv, iar agenții au descoperit 
că acesta a primit avizul de la Primăria Iași prin 
Consiliul Local Iași. Totuși, înainte de amplasarea 
acestuia, un reprezentant al Primăriei trebuie să 
verifice dacă acesta nu creează probleme în zonă 
și nu obturează vizibilitatea oamenilor. Fix acest 
lucru se întâmplă, însă din punctul de vedere al 
primăriei, totul a fost în regulă și afișul electoral 
PNL a fost montat indiferent de situație. Astfel de 
afișe electorale au fost montate pe toate trotua-
rele din oraș, însă acesta a creat cele mai multe 
probleme. 

„Am trimis o echipă să verifice afișul electoral 
respectiv. Acesta este avizat de Consiliul Local 
Iași, noi nu putem interveni în acest sens”, a pre-
cizat Liviu Zanfirescu, directorul general al Poliției 
Locale Iași. 

Afișul electoral de la PNL, din Copou, ar putea 
fi mutat câțiva metri, însă primarul Mihai Chirica 
l-a lăsat în același loc, chiar dacă sunt probleme 
în trafic. 

Petronel ȘTEFAN

Mihai Chirica nu vrea să mute afișul 
electoral PNL din Copou. 
Primăria a încălcat Codul Rutier
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Firma Alfa Security Service abuzează 
de angajații din Iași în continuare. 
Încă din luna iulie, Vasile Mihoci 
refuză să le ofere drepturile salariale 
celor care lucrează la stația de 
tratare Șorogari a ApaVital 

 
Numele lui Vasile Mihoci mai apare și în socie-

tățile Euro Route SRL și Neo Route SRL, ce au ca 
obiect de activitate „transport terestru și trans-
port prin conducte”, Stasform Consult SRL, ce se 
ocupă cu „alte activități profesionale, științifice și 
tehnice”, şi Romold SRL, ce funcționează pentru 
„servicii de gardă și patrulare”. 

Firma Alfa Security Service abuzează 
de angajații din Iași în continuare 
Zeci de sesizări au fost depuse la Inspectora-

tul Teritorial de Muncă (ITM) împotriva firmei Alfa 
Security Service, care abuzează de angajații din 
Iași în continuare. În anul 2024, în perioada cu-
prinsă între lunile mai și septembrie, au fost de-
puse nu mai puțin de 15 reclamații. Majoritatea 
acestora au fost formulate pentru a sesiza ne-
plata drepturilor salariale și a orelor suplimentare. 
Toate cererile au fost redirecționate către ITM Va-
slui. „Lucrez la Alfa Security Service de anul tre-
cut, iar din iulie și până în prezent nu mi-am mai 

primit salariul. Sunt 3 luni de când nu mi-au mai 
dat banii. Nici înștiințare de încetare a activității 
nu am primit. În schimb, am primit amenințări 
pentru că am căutat o rezolvare pentru problema 
pe care o am. Nu sunt singur în situația aceasta, 
mai sunt 60-70 de persoane, cel puțin. Aceeași si-
tuație există și în cazul colegilor care păzesc 
unele cămine din campus.  

Eu păzesc stația de la Șorogari a celor de la 
ApaVital și am pățit la fel. Acum ceva timp, recla-
mațiile au venit din partea colegilor care lucrează 
la Spitalul de Boli Infecțioase, dar nu știu care mai 
este situația cu ei”, a declarat un angajat al firmei 
Alfa Security Service.  

Angajatul societății a transmis că dorește ca 
identitatea să îi fie protejată, deoarece îi este 
teamă de repercusiunile care se pot răsfrânge 
asupra sa. Mai mult, acesta a susținut că nici orele 
suplimentare pentru serviciile de pază nu i-au fost 
achitate. 

Firma Alfa Security Service, situație 
identică la Spitalul de Boli Infecțioase 
Un caz identic a fost raportat și în luna sep-

tembrie. Astfel, angajații care se ocupă de paza 
Spitalului de Boli Infecțioase „Sfânta Parascheva” 
din Iași au reclamat faptul că patronul firmei, Va-
sile Mihoci, își bate joc de ei și nu îi plătește. 

La o lună distanță de la momentul în care an-
gajații societății au făcut publică situația, aceștia 
au transmis că nu s-a realizat nicio schimbare. 

„Nu am reușit să rezolvăm nimic, încă aștep-
tăm”, a spus un fost angajat al firmei Alfa Security 
Service.  

Reporterii BZI l-au sunat pe Vasile Mihoci pen-
tru a oferi un punct de vedere referitor la zecile 
de reclamații transmise de angajații Afla Security 
Service, însă nu a răspuns apelurilor. Mai mult, 
foști salariați ai societății susțin că patronul a 
pierdut toate contractele, mai puțin cel cu Spitalul 
de Boli Infecțioase. De asemenea, aceștia afirmă 
că Vasile Mihoci nu le acceptă demisiile și refuză 
să le închidă contractele de muncă. 

Societatea Alfa Security Service SRL, contro-
lată de Vasile Mihoci, a fost înființată în anul 2004, 
în Vaslui. Obiectul de activitate al firmei îl consti-
tuie „activități de protecție și gardă”, iar în anul 
2023 a realizat o cifră de afaceri de 5.809.062 de 
lei, un profit net de 474.112 lei și datorii de 
1.318.350 de lei, având 128 de angajați. 

Firma Alfa Security Service abuzează de an-
gajații din Iași în continuare. Din luna iulie și până 
în prezent, Vasile Mihoci refuză să le ofere sala-
riile. Aceeași situație a fost reclamată și de anga-
jații care activau în cadrul Spitalului de Boli 
Infecțioase din Iași. 

Andreea STAN

Firma Alfa Security Service continuă să 
abuzeze angajații din Iași. Aceștia nu 
și-au mai primit salariile de 3 luni
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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Pierdut carnet de student și 
legitimație reducere transport 
CTP pe numele DANCIU 
EMMA LOUISE, emis de 
Universitatea de Medicina și 
Farmacie Grigore T. Popa Iași, 
Facultatea de Medicină 
Dentară. Se declară nule. 

Pierdut card de transport 
senioris CTP pe numele 
IONESCU VIORICA emis de 
Compania de Transport 
Public( CTP) Iasi S.A. Se 
declară nul. 

Pierdut legitimație transport 
CTP pe numele STANCIU 
IZABELA VICTORIȚA , emis de 
Universitatea Alexandru Ioan 
Cuza” din Iași, Facultatea de 
Drept. Se declară nulă. 

DIVERSE 

Comuna Vânători, județul Iași, 
anunță publicarea 
documentelor tehnice ale 
cadastrului pentru Sectoarele 
cadastrale nr. 19, 20, 34 pe o 
perioada de 60 de zile 
calendaristice, conform art. 
14, alin. (1) și (2) din Legea 
cadastrului și publicitații 
imobiliare nr. 7/1996, 
republicată și completările 
ulterioare. Data de început a 
afișării: 10.10.2024. Data de 
sfârșit a afișării: 09.12.2024 
Adresa locului de afișare: 
Sediul primăriei comunei 
Vânători. Cererile de rectificare 
ale documentației tehnice vor 
putea fi depuse la sediul 
primăriei comunei Vânători și 
pe site-ul Agenției Naționale 
de Cadastru și Publicitate 

Imobiliară. Informații privind 
Programul Național de 
Cadastru și Carte Funciară se 
pot obține pe site-ul ANCPI la 
adresa 
http://www.ancpi.ro/pnccf/ 

 

LICITAȚII 

Universitatea Tehnică 
„Gheorghe Asachi” din Iaşi cu 
sediul în Bd. Prof. Dimitrie 
Mangeron nr.67, Telefon: 
0232/702109, anunţă licitaţie 
deschisă cu strigare în vederea 
închirierii a unui reper 
temporar disponibil: 1.      
Spațiu în suprafață de 18,64 
m.p. amplasat în Iași, Bd. Carol 
I, nr. 11A, Facultatea de 
Electronică, Telecomunicații și 
Tehnologia Informației, hol. 
Criteriul de atribuire: valoarea 

cea mai mare oferită pentru 
tariful unitar la închiriere 
(Euro/mp/lună). Depunere/ 
transmitere oferte - Data limită 
30.10.2024 ora 09:00. Adresa 
- Registratura Universităţii 
Tehnice “Gheorghe Asachi” din 
Iaşi, Bd. Prof. Dimitrie 
Mangeron nr.67, Imobil T, 
parter. Documentaţia de 
calificare se obţine pe bază de 
solicitare scrisă de la 
Universitatea Tehnică 
“Gheorghe Asachi” din Iaşi, Bd. 
Prof. Dimitrie Mangeron nr.67, 
Imobil T (Rectorat) – Serviciul 
Administrarea Patrimoniului 
et. 2 – cam. 220. Data/ora/loc 
deschidere oferte 30.10.2024, 
ora 10:00, Imobilul T (Rectorat) 
al Universităţii Tehnice 
“Gheorghe Asachi” din Iaşi, Bd. 
Prof. Dimitrie Mangeron nr.67.

CONDOLEANȚE 

†Colectivul SC Constructii Hidrotehnice SA Iasi 

transmite sincere condoleanțe familiei 
Magherca Aurel pentru pierderea tatalui. 

Dumnezeu să-l ierte !"

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de 

păsari din Podu-Iloaiei, Județul Iași. 

Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 

ne contactați la numărul de telefon: 

0232.222.111



Statisticile arată că 
antreprenorii din Iași trec 
printr-o perioadă dificilă. 
Tot mai mulți oameni de 
afaceri se pregătesc să 
pună lacătul pe business, 
să intre în insolvență sau 
faliment. În primele 6 luni 
din 2024 a explodat 
numărul firmelor dizolvate, 
radiate sau suspendate, 
din Iași 

 
Activitatea economică a firmelor 

din Iași a fost afectată în ultimele 
luni, arată statisticile Oficiului Națio-
nal pentru Registrul Comerțului 
(ONRC). Creșterea numărului de 
firme dizolvate, radiate sau a căror 
activitate a fost suspendată reflectă 
dificultățile cu care se confruntă 
mediul de afaceri din Iași. Antrepre-
norii se tem că de data asta se va în-
deplini cel mai negru scenariu: vor 
intra în insolvență sau faliment. Afa-
cerile din domeniul HoReCa sunt 
afectate de modificările legislative 
și economice din ultimul an. „Când 
guvernanții vor să mai ia niște taxe 
și impozite, unde se uită? La cei din 
HoReCa! Noi abia ne-am revenit 
după pandemie, dar tot noi suntem 
oaia neagră a mediului de afaceri. În 
această situație, nu mai facem față 
tuturor capriciilor guvernanților și 
plecăm acasă sau facem altceva”, 
spune Iustin, proprietarul unei mici 
cafenele din Iași.  

Statisticile arată că 
antreprenorii din Iași trec 
printr-o perioadă dificilă  
Datele statistice ale ONRC arată 

că în perioada ianuarie-iunie 2024 
au fost dizolvate 852 de firme din 
Iași, cu 30% mai mult față de 
aceeași perioadă a anului prece-
dent, când au fost dizolvate 628 de 
firme. Numărul dizolvărilor a crescut 
în 2021, imediat după pandemie. Sta-
tisticile au arătat că în următorii doi 
ani situația s-a mai așezat, însă, în 
perioada 2023-2024, a explodat nu-
mărul dizolvărilor din Iași. Asta s-a 
întâmplat după ce s-au înăsprit le-
gile pentru mediul de afaceri, efec-
tele inflației sau noile modificări 
fiscale afectând antreprenorii. An-
treprenorii nu au mai putut face față 

cheltuielilor foarte mari și au fost 
nevoiți să reducă din personal sau 
din alte zone ale afacerii. Cele mai 
multe firme care au fost dizolvate în 
primele 6 luni din acest an activau 
în comerț și servicii, respectiv în Ho-
ReCa sau construcții.  

Ieșenii nu mai vor să fie 
antreprenori și nu mai 
deschid firme noi 
Datele statistice ale Registrului 

Comerțului Iași arată că a crescut și 
numărul firmelor suspendate în pri-
mele 6 luni din 2024, nu doar al fir-
melor dizolvate. Astfel, în perioada 
ianuarie-iunie 2024 au fost suspen-
date 467 de firme, aproape dublu 
față de aceeași perioadă a anului 
2024, când au fost suspendate 327 
de firme. În perioada analizată au 
fost radiate 1.568 de firme, iar în pri-
mele 6 luni din 2023 au fost radiate 
1.216 firme. O societate comercială 
trece mai întâi prin etapa de dizol-
vare sau lichidare, apoi urmează ra-
dierea din Registrul Comerțului, deci 
firma nu mai există. Faptul că antre-
prenorii sunt reticenți în ceea ce pri-
vește extinderea afacerilor sau 
înființarea unora noi, se observă tot 
în statistice. Numărul firmelor nou 
înmatriculate în Iași a scăzut în pri-
mele 6 luni din 2024, comparativ cu 
aceeași perioadă a anului prece-
dent. Astfel, în perioada ianuarie-
iunie 2024 s-au înmatriculat 2.687 
de firme noi, iar în aceeași perioadă 
din 2023, un număr de 2.949 de 
firme noi. Aceeași situație deza-
struoasă privind înmatriculările de 
firme noi din Iași a fost și în 2023.  

Cresc taxele și 
impozitele din anul 2025 
În România și-au suspendat ac-

tivitatea, în prima jumătate a acestui 
an, un număr de 10.412 firme (cu 31% 
mai mult decât în primul semestru 
din 2023), iar numărul firmelor dizol-
vate a crescut cu 15,5%, iar cel al fir-
melor radiate cu peste 34%. 
Antreprenorii din Iași speră că nu vor 
crește taxele și impozitele, așa cum 
preconizează specialiștii. Cătălin Mi-
halache, proprietarul Fermador, este 
optimist cu privire la anul 2025. „Noi 
avem un an bun, comparativ cu anul 
precedent. Dacă vorbim de taxele și 

impozitele despre care se vorbește 
că se vor aplica de anul viitor, nu aș 
fi chiar așa de pesimist. Se vor pune 
taxe mai mari pe proprietate, ceea 
ce cred că este normal”, susține pro-
ducătorul de carne de pui. Taxele şi 
impozitele pe proprietăţi (imobile şi 
terenuri), colectate şi utilizate de au-

torităţile locale, vor creşte în 2025 
după intrarea în vigoare a prevede-
rilor stabilite prin Ordonanţa de Ur-
genţă nr. 16/2022, care schimbă 
esenţial modul de calcul al acestor 
taxe. Statisticile arată că antrepre-
norii din Iași trec printr-o perioadă 
dificilă. 

Raluca COSTIN
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Ce se întâmplă cu afacerile din Iași? Statisticile 
arată că antreprenorii trec printr-o perioadă dificilă
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Dosar de executare nr. 2883 
Nr. 17625 din 08.10.2024 

ANUNŢ PRIVIND VÂNZAREA 
BUNURILOR MOBILE 

Anul 2024 luna octombrie ziua 08 
În temeiul prevederilor art. 250 alin. (2) din Legea nr. 207/2015 privind Codul 

de procedură fiscală, cu modificările şi completările ulterioare, vă facem 
cunoscut că în ziua de 22, luna octombrie, anul 2024, ora 11,00, în localitatea 
Paşcani, str. Grădiniţei, nr 16, se vor vinde la licitaţie următoarele bunuri mo-
bile, proprietate a debitorului/terţei persoane SC TOZCAN PROD SRL, prima 
licitaţie.  

Denumirea bunului mobil Descriere sumarăDrepturile reale şi privile-
giile care grevează bunurile, dacă este cazul; Preţul de evaluare saude 
pornire al licitaţiei , exclusiv TVA (lei) 

Gramaj maşinăDospitorMalaxorCuptor electric cu bandă rulantă, tip 
tunel pentru pizza şi covrigi Nu suntNu suntNu suntNu sunt;
1.1605.8208.20018.220 

Invităm pe cei care pretind vreun drept asupra acestor bunuri să 
înştiinţeze despre aceasta organul de executare, înainte de data stabilită 
pentru vânzare. 

Cei interesaţi în cumpărarea bunurilor sunt invitaţi să se prezinte la 
termenul de vânzare la locul fixat în acest scop şi până la acel termen să 
prezinte oferte de cumpărare. 

Pentru participarea la licitaţie ofertanţii depun, cu cel puţin o zi înainte 

de data licitaţiei, următoarele documente: 
a) oferta de cumpărare; 
b) dovada plăţii taxei de participare sau a constituirii garanţiei sub 

forma scrisorii de garanţie, reprezentând 10% din preţul de pornire a 
licitaţiei. Plata taxei se va efectua în contul IBAN 
RO03TREZ407506701XXXXXXX, beneficiar Direcţia Generală Regională a 
Finanţelor Publice Iaşi, cod de identificare fiscală 4541491, deschis la Tre-
zoreria Paşcani; 

c) împuternicirea persoanei care îl reprezintă pe ofertant; 
d) pentru persoanele juridice române, copie de pe certificatul unic de 

înregistrare eliberat de oficiul registrului comerţului; 
e) pentru persoanele juridice străine, actul de înmatriculare tradus în 

limba română; 
f) pentru persoanele fizice române, copie de pe actul de identitate; 
g) pentru persoanele fizice străine, copie de pe actul de 

identitate/paşaport; 
h) declaraţia pe proprie răspundere a ofertantului prin care certifică 

faptul că nu este persoană interpusă cu debitorul. 
Cumpărătorului îi revine obligaţia de a respecta prevederile legale spe-

ciale, cum ar fi obligaţiile de mediu, obligaţiile de conservare a patrimoni-
ului naţional sau altele asemenea. 

Pentru informaţii suplimentare, vă puteţi adresa la sediul nostru sau la 
numărul de telefon  0232 760 489 

Data afişării: 08.10.2024 
Conducătorul organului de executare, Graziela HUGIANU
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S-a făcut coadă la Metropolie când a 
apărut Arăgăzel. Babele au sărit să-l 
pupe, crezând că sunt alte moaște 

Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 
povestioară de pe la pelerinaj. Nu se știe exact 
de ce, dar Arăgăzel Pompa a ajuns ieri pe la Me-

tropolie. Era cu o fetișoară care îl filma și poza 
de zor, dar nu asta contează. Poate de la soare 
sau de la altceva avea fața destul de palidă. Când 
s-a apropiat de raclă, un cârd de babe milostive 
au sărit peste garduri și au dărâmat vreo doi jan-
darmi ca să ajungă la Arăgăzel, să-l pupe, con-
fundându-l cu alte moaște. Toată lumea se 
întreba de ce umblă dezgropat pe acolo, dar asta 
e altă poveste. Săracu` Arăgăzel a plecat de acolo 
cu urme de ruj băbesc și miros de naftalină... 
Doamne ferește! 

Dom` premar face curat, în curte, 
cu angajații de la spații verzi 
În continuarea rubricii de azi, babele vă mai 

apun ceva tot cu iz politic. Cică Mișu, premarul, 
periodic aduce muncitori de la spații verzi la el 
acasă, pentru a-i aranja curtea și ce mai este pe 
acolo. Regula este ca niciunul să poarte uni-
formă, pentru că mereu se teme de „bulangiii lui 
de vecini”. Cică atunci când are nevoie de oa-

meni, dă un telefon și curtea îi este plină. Des-
curcăreț, dom` premar, ce să spunem... Se aude 
că angajații de la servicii au ajuns și pe la Su-
ceava, la proprietatea domnului premar... 

Iaca o schemă de combinație  
cu premăriile din giudeț 
La final de rubrică, babele vă mai zic ceva 

combinații. Gargoș Cioate, administratorul de la 
Jeo Spike care are contracte cu premăria Șipole, 
este prieten cu Răreșelus Pugianu, cel care deț-
ine Veta R.G. Trust (firma de cadastru – ridicări 
topo), în trecut, ambele firme aveau sediul social 
acasă, la Cioate. Răreșelus Pugianu este băiatul 
premarului de la Spolniceni Prăgescu (Costică 
Pugianu PDS). Cioate este omul de legătură cu 
primarul din Șipole, Costiclă Puiuțu (PDS), el l-a 
băgat pe felie pentru contractele primite prin 
achiziție publică. Practic, Cioate face proiectele 
tehnice, Pugianu face ridicările topo și tot ce ține 
de cadastru.

Bursa bârfelor

Adrian Corduneanu a semnat 
contractul pentru lupta cu Băcăoanu. 
Acesta a mers la București, unde a 
semnat contractul cu o companie 
care organizează lupte. Corduneanu 
a luat cu el un diplomat în care se 
aflau 500.000 de lei, suma pe care  
a pariat-o pe victorie 

 
Meciul între Adrian Corduneanu și Cătălin Bă-

căoanu este tot mai aproape. Zilele trecute, Be-
leaua de la Iași, așa cum s-a autointitulat Adrian 
Corduneanu, a mers la București și a semnat con-
tractul cu o companie care organizează eveni-
mente în ring. Evenimentul a fost transmis pe 
rețelele de socializare, iar Adrian a pus pe masă 
un diplomat în care se aflau 500.000 de lei. 
Aceasta este suma pe care a pariat-o pe victoria 
sa. Acum este așteptat Cătălin Băcăoanu la Bu-
curești, să semneze contractul. Dacă ambii inter-
lopi vor semna acel contract, urmează să se 
stabilească data când va avea loc lupta. Totodată, 
Adrian Corduneanu a declarat că este sigur că îl 
va învinge pe Băcăoanu și va pleca acasă cu 
100.000 de euro în plus. A ținut însă să precizeze 
că banii pe care îi va lua de la Băcăoanu îi va dona 
unor case de copii. 

Adrian Corduneanu a semnat 
contractul pentru lupta cu Băcăoanu 
Adrian Corduneanu i-a transmis lui Băcăoanu 

că vrea să se lupte cu el și că pariază 100.000 de 
euro pe victorie. „Uite cum facem. Pui 100.000 de 
euro cash, eu pun 100.000. Ne vedem unde vrei tu 

și ne batem ca pe stradă. Cine câștigă, ia banii. 
Dacă vrei, vii la Iași, dacă nu, vin eu la Brașov, la 
tine, sau ne vedem la mijloc, undeva. Dăm cuiva 
să țină banii și cine câștigă, îi ia”, a spus Adrian 
Corduneanu. Interlopii și-au adresat cuvinte jig-
nitoare și au ținut să povestească diferite întâm-
plări, petrecute în urmă cu mai mulți ani, pentru 
a se denigra reciproc. Vă reamintim că, de câteva 
zile, între Cătălin Băcăoanu și frații Corduneanu 
este scandal.  

De la prietenie, la dușmănie 
Trebuie precizat încă de la început că Bă-

căoanu și frații Corduneanu au fost prieteni, dar 
după un timp, au devenit rivali. De-a lungul tim-
pului, s-au bătut, s-au împușcat și s-au fugărit 
prin Iași din diferite cauze. Mereu au avut câte 
ceva de împărțit și de multe ori au ajuns pe mâna 

polițiștilor. Acum, scandalul se pare că a pornit de 
la o presupusă datorie și despre o provocare pe 
care Cătălin Băcăoanu i-a lansat-o lui Adrian Cor-
duneanu. Băcăoanu i-a propus lui Adrian „Be-
leaua” să se lupte în cușcă, într-o gală. 
Corduneanu a spus că nu se bate cu Băcăoanu 
pentru că acesta este slab pregătit. De aici s-a 
ajuns la adevărate atacuri. În joc a intrat și Bog-
dan Corduneanu, și Vasilică Corduneanu. Frații lui 
Adrian i-au transmis lui Băcăoanu, prin interme-
diul TikTok, să-și vadă de treabă. Nu a rămas pe 
tușă nici Moșailov de la Vaslui. Acesta a sărit în 
sprijinul lui Adrian Corduneanu și l-a declarat în-
vingător într-o eventuală luptă cu Băcăoanu. 
Acum, Adrian Corduneanu a semnat contractul 
pentru lupta cu Băcăoanu și nu rămâne decât să 
facă același lucru rivalul său. 

Lucian SAVA

Adrian Corduneanu a semnat contractul pentru 
lupta cu Băcăoanu. A pus un diplomat cu 500.000 
de lei pe masă: „Donez banii la case de copii”


